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Pani Beata Kumanek kolejnymi apelami wywoÅ‚aÅ‚a dyskusjÄ™ pod tytuÅ‚em przytoczonym
powyÅ¼ej. O obecnej sytuacji, którÄ… powoduje paskudny wirus, nieco póÅºniej. Teraz pozwolÄ™
sobie odpowiedzieÄ‡ pani Iwonie GÅ‚aÅ¼ewskiej, która wywoÅ‚aÅ‚a mnie do tablicy takim wpisem:
 Jerzy BiaÅ‚obok byÅ‚ zdania, iÅ¼ PSK mogÄ… utrzymaÄ‡ siÄ™ same. / Takie byÅ‚o m.in. zdanie
Marka Szewczyka oraz Aliny Sobieszak. Ciekawe, co na takie dictum wymienione osoby?

Tak, tak wÅ‚aÅ›nie twierdziÅ‚em i podtrzymujÄ™ tÄ™ ocenÄ™. MuszÄ™ tylko zwróciÄ‡ uwagÄ™
na jedno &ndash; to dotyczy tego, co byÅ‚o do 2019 roku. O sytuacji w 2020, czyli w cieniu
koronowirusa, za chwilÄ™. Tak, paÅ„stwowe stadniny arabskie, choÄ‡ zostaÅ‚y w 2004 roku
(podobnie jak inne stadniny i stada) spóÅ‚kami prawa handlowego, mogÅ‚y dobrze funkcjonowaÄ‡ w
tych nowych uwarunkowaniach. Udowodnili to Jerzy BiaÅ‚obok i Marek Trela, kiedy przez 15 lat
byli nie tylko hodowcami w tych stadninach, ale takÅ¼e ich prezesami. Zawsze kiedy oni kierowali
tymi spóÅ‚kami, przynosiÅ‚y one dochód, a wyhodowane przez nich konie rozsÅ‚awiaÅ‚y PolskÄ™
na caÅ‚y Å›wiat. Nawet po ich wyrzuceniu stadniny te mogÅ‚yby nadal funkcjonowaÄ‡ na podobnym
poziomie, gdyby nimi zarzÄ…dzali kolejni fachowcy. Fachowcy zarówno od hodowli, jak i od
zarzÄ…dzania przedsiÄ™biorstwem rolnym. Niestety, tych fachowców po prostu nie ma. Zarówno
obecna ekipa rzÄ…dzÄ…ca, jak i poprzednie (PO/PSL czy SLD/PSL) &bdquo;zadbaÅ‚y&rdquo; o to,
aby fachowców wycinaÄ‡, a spóÅ‚ki obsadzaÄ‡ &bdquo;swoimi&rdquo; ludÅºmi. Swoimi, ale
niekompetentnymi. Fakt, Å¼e ciÄ…gle nie znamy wyników konkursów na stanowiska prezesów
stadnin w Janowie Podlaskim i w MichaÅ‚owie, najlepiej Å›wiadczy, Å¼e obecna wÅ‚adza ma wielki
problem, skÄ…d ich wziÄ…Ä‡. Jednak to, Å¼e potwierdzam tezÄ™, iÅ¼ stadniny arabskie
mogÅ‚yby nadal dobrze funkcjonowaÄ‡, nie oznacza, Å¼e moÅ¼na mnie zaliczyÄ‡ do zbioru tych,
którzy &ndash; jak twierdzi pani Kumanek &ndash; za wszelkÄ… cenÄ™ sprzeciwiali siÄ™
jakiejkolwiek pomocy paÅ„stwa dla paÅ„stwowych stadnin koni arabskich argumentujÄ…c, Å¼e
dobre zarzÄ…dzanie jest panaceum na wszystkie bolÄ…czki finansowe&hellip; Nie miaÅ‚bym nic
przeciwko temu, aby wróciÅ‚y te czasy, kiedy zarówno stadniny koni, a przede wszystkim stada
ogierów byÅ‚y dotowane przez paÅ„stwo na zasadzie konkretna suma rocznie przypisana do ogona
etatowego ogiera czy etatowej klaczy. Tyle, Å¼e nie wierzÄ™ w to, aby kiedykolwiek to
nastÄ…piÅ‚o. Nie nastÄ…pi to ani za rzÄ…dów PiS, ani za rzÄ…dów jakiejkolwiek koalicji, która
kiedyÅ› (bo to w koÅ„cu nastÄ…pi) przejmie wÅ‚adzÄ™ po KaczyÅ„skim. NapisaÅ‚em m.in. o tym
caÅ‚y cykl artykuÅ‚ów pod tytuÅ‚em &bdquo;Los paÅ„stwowej hodowli koni i Janowa jest
przesÄ…dzony&rdquo; (pierwszy 18 II 2019) i tam, a zwÅ‚aszcza do ostatniego tekstu pt. &bdquo;O
woli politycznej, a wÅ‚aÅ›ciwie jej braku&rdquo; (27 II 2019) odsyÅ‚am zainteresowanych moimi
tezami o hodowli paÅ„stwowej i o tym, dlaczego Å¼adna wÅ‚adza nie zdecyduje siÄ™ na dotowanie
paÅ„stwowej hodowli. Nic siÄ™ w tej materii nie zmieniÅ‚o. A koronawirus &ndash; zapyta ktoÅ›?
Czy on nie zmienia sytuacji? Tak, zmienia i to dramatycznie. JeÅ›li epidemia bÄ™dzie siÄ™ w takim
tempie rozwijaÄ‡ w Polsce i na caÅ‚ym Å›wiecie &ndash; a wszystko wskazuje na to, Å¼e najgorsze
ciÄ…gle przed nami &ndash; to sytuacja paÅ„stwowych stadnin, w tym arabskich, stanie siÄ™
dramatyczna.JeÅ¼eli ten swoisty stan wyjÄ…tkowy, w tym zakaz podróÅ¼owania, bÄ™dzie
obowiÄ…zywaÅ‚ w maju i czerwcu, to  o aukcji w sierpniu trzeba bÄ™dzie zapomnieÄ‡. Sytuacja
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Janowa Podlaskiego &ndash; i tak bardzo ciÄ™Å¼ka &ndash; stanie siÄ™ jeszcze trudniejsza.
Koronawirus sprawia teÅ¼, Å¼e trzy klacze podobno sprzedane na zimowej aukcji (Adelita, 
Amarena i Bambina) jeszcze dÅ‚ugo  (o ile w ogóle) nie bÄ™dÄ… mogÅ‚y opuÅ›ciÄ‡ Janowa
Podlaskiego, a pieniÄ…dze za nie do kasy spóÅ‚ki nie trafiÄ… jeszcze dÅ‚ugo ( o ile w ogóle). Tak,
ta wyjÄ…tkowa sytuacja usprawiedliwia jak najbardziej postulat, aby paÅ„stwowe stadniny
wesprzeÄ‡ finansowo. Aby znaleÅºÄ‡ jakiÅ› wytrych, który bÄ™dzie moÅ¼na zastosowaÄ‡, aby
obejÅ›Ä‡ unijny zakaz dotowania spóÅ‚ek paÅ„stwowych. Tyle, Å¼e tak siÄ™ nie stanie z innego
powodu. Ano z takiego, Å¼e sytuacja finansowa wielu innych branÅ¼ (Å¼eby wymieniÄ‡ tylko
turystykÄ™, hotelarstwo, linie lotnicze) stanie siÄ™ jeszcze bardziej dramatyczna niÅ¼ sytuacja
paÅ„stwowych stadnin. A pieniÄ…dze z budÅ¼etu trzeba bÄ™dzie przeznaczaÄ‡ na ratowanie
innych obszarów. A ta koÅ‚dra i tak bÄ™dzie za krótka dla wszystkich. Aktualne stanie siÄ™
przysÅ‚owie &bdquo;nie czas Å¼aÅ‚owaÄ‡ róÅ¼, gdy pÅ‚onÄ… lasy&rdquo;.Marek Szewczyk
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